

TEST OF CHINESE AS A FOREIGN LANGUAGE (TOCFL) IS DEVELOPED BY STEERING COMMITTEE FOR THE TEST OF PROFICIENCY-HUAYU (SC-TOP). SINCE TOCFL WAS LAUNCHED IN DECEMBER 2003 IN TAIWAN, IT HAS BEEN ADMINISTERED IN JAPAN, SOUTH KOREA, VIETNAM, LAOS, THAILAND, INDIA, MALAYSIA, INDONESIA, CANADA, NEW ZEALAND, AUSTRALIA, THE UNITED STATES, HONDURAS, MEXICO, NICARAGUA, BRAZIL, PARAGUAY, ARGENTINA, BELGIUM, SWEDEN, THE UNITED KINGDOM, FRANCE, NETHERLANDS, GERMANY, SWITZERLAND, POLAND, AUSTRIA, RUSSIA, AND TURKEY. MORE OVERSEAS TEST CENTERS WILL BE ESTABLISHED IN THE NEAR FUTURE.

測驗簡介 INTRODUCTION

TOCFL is aligned to the ACTFL and the CEFR proficiency guidelines. The evaluation range includes 4 bands: Novice, Beginner, Intermediate, and Advanced.

PURPOSE

TEST-TAKERS ARE ELIGIBLE TO RECEIVE A CERTIFICATE FOR EACH TEST THEY REGISTER FOR AND PASS. THE TOCFL CERTIFICATE CAN SERVE AS EVIDENCE OF CHINESE PROFICIENCY FOR:

1. REQUIREMENTS FOR TAIWAN SCHOLARSHIP PROGRAMS
2. ADMISSION REQUIREMENTS FOR COLLEGES AND UNIVERSITIES FOR INTERNATIONAL STUDENTS IN TAIWAN
3. PROOF OF CHINESE PROFICIENCY FOR EMPLOYMENT APPLICATIONS
4. ONE OF THE CHINESE ADMISSION REQUIREMENTS FOR THE UNIVERSITY ENTRANCE COMMITTEE FOR OVERSEAS CHINESE STUDENTS (UECOCS) IN THE TEST-EXEMPT AREAS
5. OBTAINING BONUS POINTS UNDER THE POINTS SYSTEM FOR FOREIGN AND OVERSEAS CHINESE STUDENTS TO WORK IN TAIWAN

SUGGESTIONS FOR TEST-TAKERS IN NON-CHINESE SPEAKING AREAS

TARGET

Non-native Chinese speakers
All ages are welcome



REGISTRATION

Test Band	ACTFL	CEFR	Learned course hours	Vocabulary base	Test date
A: Beginner	Intermediate Low	A1	240–480	800	4/11 10:00
	Intermediate Mid				
	Intermediate High	A2	480–720	1,200	
B: Intermediate	Advanced Low	B1	720–960	2,500	4/11 14:00
	Advanced Mid				
	Advanced High	B2	960–1,920	5,000	

2026 TOCFL TEST INFORMATION

1. Test Date and Time: April 11, 2026 (Saturday) from 10 am - 12 pm for Band A, and from 2 pm - 4 pm for Band B. Each band takes 20 test-takers at a maximum.
2. Location: The Cultural Center of TECO in Atlanta (5377 New Peachtree Road, Chamblee, GA 30341.)
3. Levels: Band A (Beginner) and Band B (Intermediate). You can take the test for the level of your choice.
4. This is a paper-based test. Mark your answers on the answer sheet with a No. 2 pencil. This test covers the listening comprehension and reading. Pencils and erasers will be provided for your convenience.
5. Registration Deadline: March 11, 2026. Due to the limited number of seats, the registration may be closed before the deadline.
6. Registration fee: \$20. Send the fee either via Zelle to tcmlatl@gmail.com, or via cashier check/money order, payable to TECO in Atlanta, and mail it to TECO in Atlanta. Address: 1180 W. Peachtree Street, NW, Suite 800, Atlanta GA 30309.
7. Email confirmation will be provided upon receiving the registration. Registration fee will not be refunded. The registration will not be considered complete without receiving full registration info and the fee.
8. If you have further questions, please contact Ms. Ellen Chiang (404-542-9266).

「華語文能力測驗」由國家華語測驗推動工作委員會研發，從 2003 年 12 月正式對外開辦考試。除臺灣以外，至今已經在日本、韓國、越南、寮國、泰國、印度、馬來西亞、印尼、加拿大、紐西蘭、澳洲、美國、宏都拉斯、墨西哥、尼加拉瓜、巴西、巴拉圭、阿根廷、比利時、瑞典、英國、法國、荷蘭、德國、瑞士、波蘭、奧地利、俄羅斯、土耳其等地辦理。未來將增設更多海外考點。

測驗簡介

華語文能力測驗參照「歐洲共同語文參考架構」及「美國外語教學委員會語言能力指標」，將語言能力分成四級：準備級、入門基礎級、進階高階級及流利精通級。

適用對象

母語非華語之人士
無年齡要求



報名連結

測驗用途

通過華語文能力測驗等級標準者將取得證書，此證書可作為：

1. 臺灣獎學金 申請之參考標準
2. 臺灣大專校院招收外籍學生 之華語能力參考標準
3. 求職所需的華語能力證明
4. 「海外聯招會」免試地區中文科目採計標準之一
5. 海外生留臺工作 評點加分項目之一

給非華語地區考生之報考建議

測驗等級	美國外語教學委員會	歐洲共同語文	建議課時	建議詞彙量	測驗日期
	語言能力指標	參考架構			
A 級： 入門基礎級	Intermediate Low	A1	240-480	800	4/11 10:00
	Intermediate Mid				
	Intermediate High	A2	480-720	1,200	
B 級： 進階高階級	Advanced Low	B1	720-960	2,500	4/11 14:00
	Advanced Mid				
	Advanced High	B2	960-1,920	5,000	

2026 TOCFL 測驗資訊

1. 時間：2026年4月11日星期六上午10am-12pm（A級）或2:00pm-4pm（B級）。每場考生人數以20位為上限。
2. 地點：亞特蘭大華僑文教服務中心（5377 New Peachtree Road, Chamblee, GA 30341）。
3. 分級：A級（入門基礎）；B級（進階高階）報名者可自行選擇考試等級。
4. 本次為紙筆測驗，以2B鉛筆作答，僅考聽力及閱讀兩項。鉛筆及橡皮擦考試現場提供。
5. 報名截止日期：2026年3月11日。請注意，由於每場考生人數有限，報名有可能提早關閉。
6. 報名費每場20美元，可以兩種方式支付。(1) 電子支付：請將報名費透過Zelle繳至 tcmlatl@gmail.com；(2) 支票 (cashier check/money order)：請寄至TECO in Atlanta (1180 W. Peachtree Street, NW, Suite 800, Atlanta GA 30309)，支票抬頭請寫：TECO in Atlanta。
7. 主辦單位收迄報名資料及費用後會以電郵確認，才算報名完成。報名費一旦收迄，概不退費。
8. 若有疑問，請連繫Ms. Ellen Chiang (404-542-9266)。